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P r o t o k ó ł  Nr XXXVIII/22 

 

nadzwyczajnej zdalnej s e s j i Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu 21 stycznia 2022 roku, pod przewodnictwem pana Romualda 

REMISZEWSKIEGO - Przewodniczącego Rady Miasta. 

 

Sesja trwała w godz. 900 – 945 

 

Przebieg sesji 

 

Pkt 1 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady otworzył nadzwyczajną sesję 

Rady Miasta Działdowo. Poinformował, że XXXVIII nadzwyczajna sesja została zwołana na 

wniosek Burmistrza  Miasta  z dnia 14 stycznia 2022 r.  w trybie art. 20 ust. 3 ustawy                              

z dnia 8 marca 1990 roku  o  samorządzie gminnym oraz art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia                   

2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sesja odbywa się w trybie zdalnym                                   

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość. 

Przewodniczący Rady powitał radnych Gminy-Miasto Działdowo, powitał uczestniczących                   

w zdalnej sesji pana Grzegorza Mrowińskiego Burmistrza Miasta, pana Andrzeja 

Wiśniewskiego Zastępcę Burmistrza Miasta, panią Żanettę Kłyszewską-Fidorską Sekretarz 

Miasta, panią Beatę Szydłowską- Anaczkowską, Skarbnik Miasta, pana  Jakuba Ziętego Radcę 

prawnego Urzędu Miasta, pana Patryka Kozłowskiego Dyrektora Muzeum Pogranicza                             

w Działdowie,  Naczelników Wydziałów Urzędu Miasta. 

Przewodniczący Rady powitał wszystkich uczestniczących w zdalnej sesji Rady Miasta                             

i oglądających sesję za pośrednictwem Internetu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, Przewodniczący Rady sprawdził obecność  

i łączność  z radnymi  - poinformował, że w sesji  uczestniczy 21 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził  prawomocność obrad. Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały.  

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu przez pana Burmistrza. 
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Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta zgłosił wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad sesji  dodatkowego punktu, (projektu uchwały) byłby to 6 punkt - podjęcie 

uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2022. Punkt 

dotychczasowy 6 stałby się punktem 7. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem, czy to nie stoi na 

przeszkodzie, że Komisja Budżetu nie opiniowała tego projektu uchwały. 

Pani Beata SZYDŁOWSKA - ANACZKOWSKA – wyjaśniła, że treść uchwały ma na 

celu uporządkowanie tylko i wyłącznie załącznika do uchwały budżetowej z 29  grudnia 2021 

roku. Nie ma żadnych przesunięć w budżecie,  nie ma zmian które miałaby opiniować Komisja 

Budżetu. Jest to tylko i wyłącznie doprowadzenie do zgodności  pomiędzy załącznikami                           

w uchwale budżetowej. Pojawiła się taka sytuacja, że poprawiliśmy na etapie uchwalania kwotę 

na przewozy z gminy Działdowo w samej części dochodowej, wydatkowej wszystkie te źródła 

dofinansowania zostały uporządkowane, a w jednym załączniku pozostało to co było                               

w projekcie. To jest cała zmiana dotycząca budżetu, tylko i wyłącznie dostosowanie tego 

załącznika do całości kształtu budżetu. Nie ma żadnych zmian, stąd ta propozycja abyśmy to 

przegłosowali na sesji. Gdybyśmy tego nie zrobili, ta uchwała nie była by nieważna, miałaby 

tylko nieistotne naruszenie prawa,  z tego co wiem z organu nadzoru. Moje stanowisko jest 

takie że jak wiem, że jest taki błąd to należałoby go poprawić. Pan Burmistrz zgodził się aby 

przedstawić projekt tej uchwały na dzisiejszej sesji i zmienić ten załącznik. Tu omówiliśmy 

wszystko co w tym punkcie 6 ma się zdarzyć. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – stwierdził, że nie chce utrudniać pracy, zwrócił się                        

z zapytaniem do mecenasa pana Jakuba Ziętego, czy z pewnością organ nadzoru nie 

zakwestionuje tej sytuacji? 

Pan Jakub ZIĘTY - radca prawny- wyjaśnił, że opinia komisji jest opinią komisji, jest 

ona jednym z elementów procedury, natomiast dotyczy to przede wszystkim w najistotniejszym 

stopniu przepisów prawa miejscowego. Tutaj mamy do czynienia z przepisem wewnętrznym 

budżetem, moim zdaniem procedowanie bez komisji w tej sytuacji będzie ewentualnie 

nieistotnym naruszeniem nie powodującym nieważności wprowadzonej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne imienne zgłoszony przez pana 

Burmistrza wniosek  o wprowadzenie dodatkowego punktu do porządku obrad. 

Rada 20 głosami „za” przyjęła zgłoszony wniosek. 

Przewodniczący Rady poinformował, że zgłoszony przez pana Burmistrza punkt, będzie 

punktem 6, natomiast punkt 7 będzie – zamknięcie sesji. 
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(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu).  

 

Rada będzie obradowała zgodnie z następującym porządkiem obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie protokołu  z XXXVII sesji. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia sieci publicznych przedszkoli, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina-Miasto Działdowo.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie: powołania składu Rady Muzeum działającej przy Muzeum 

Pogranicza w Działdowie. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2022. 

7. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. pkt 2 

 

Przyjęcie protokołu z XXXVII  

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z XXXVII  sesji został sporządzony                 

Państwo radni otrzymali  protokół na swoje skrzynki e-mail. Przewodniczący zwrócił się do 

radnych  z zapytaniem czy są jakieś uwagi do protokołu?   

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący zwrócił się do radnych z propozycją  przyjęcia protokołu bez odczytywania - 

„jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam że rada propozycję przyjęła”. Nie było głosów sprzeciwu. 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie jawne imienne w sprawie przyjęcia 

protokołu XXXVII sesji Rady Miasta. 

Rada - 20 głosami „za” ( jednogłośnie)  przyjęła protokół  XXXVII sesji. 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 3 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta  został  radnym przesłany                            

w materiałach sesyjnych drogą elektroniczną. 

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Oświaty i Kultury, która pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący poinformował, że ewentualne pytania w toku dyskusji można kierować do 

pani Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pani Kinga DARNOWSKA – Naczelnik Wydziału - zgłosiła autopoprawkę do § 12 ust. 

2 załącznika do uchwały, który ma brzmienie: „ W 2022 roku na realizację zadań publicznych 

objętych programem prognozuje się kwotę, z zastrzeżeniem ust. 1, w wysokości  1 321 000 zł. 

W tym miejscu będzie autopoprawka  na kwotę 1 253 500 zł. Kolejna autopoprawka w tym                   

§ i w tym samym ustępie pkt 1), który obecnie brzmi: „wspieranie i upowszechnianie kultury 

fizycznej w wysokości – 328 000 zł” – zmiana by nastąpiła na kwotę 321 000 zł. Kolejna 

autopoprawka wynikająca z budżetu znalazłaby się również w § 12 ust. 2 pkt 4), który obecnie 

brzmi: „przeciwdziałanie uzależnieniom i patologiom społecznym wysokość 306 500 zł” 

zmiana by nastąpiła na  kwotę  246 000 zł. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie zgłoszone przez panią Naczelnik autopoprawki.  

Rada – 20 głosami „za” (jednogłośnie) przyjęła zgłoszone autopoprawki. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w brzmieniu 

przedłożonym  w materiałach na sesję wraz z przyjętymi autopoprawkami. 

Rada – 20 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

nr XXXVIII/344/22 

w sprawie: uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

(uchwała stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 4 

 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina-Miasto Działdowo 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta  został radnym przesłany                              

w materiałach sesyjnych drogą elektroniczną. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Warmińsko-Mazurskiego 

Kuratora Oświaty oraz przez Związek Zawodowy Nauczycielstwa Polskiego Oddział                                 

w Działdowie.  

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Oświaty i Kultury, która pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, poinformował że ewentualne 

pytania do projektu  można kierować  do pani Naczelnik.  

Nikt z radnych nie zgłosił  głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie w brzmieniu przedłożonym radnym                       

w materiałach na sesję. 

Rada – 18 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę 

 

nr XXXVIII/345/22 

w sprawie: ustalenia sieci publicznych przedszkoli, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina-Miasto Działdowo  (uchwała stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

  

Ad. pkt 5 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: powołania składu Rady Muzeum działającej przy Muzeum 

Pogranicza w Działdowie. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta  został  radnym przesłany                           

w materiałach sesyjnych drogą elektroniczną. 

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Oświaty i Kultury, która pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do pana Patryka Kozłowskiego Dyrektora Muzeum 

Pogranicza o omówienie projektu uchwały i przedstawienie kandydatów do Rady. 

 Pan Patryk KOZŁOWSKI – Dyrektor Muzeum Pogranicza – poinformował, że 

skończyła się kadencja Rady Muzeum  i należy powołać  skład Rady na kolejne  cztery lata.  



6 

 

Dyrektor przedstawił pięciu kandydatów, którzy zostali zgłoszeni do Rady Muzeum do nowej 

kadencji, są to: 

Pierwsza osoba: dr hab. Piotr Kardela – pochodzący z Chełmna, absolwent Uniwersytetu Marii 

Curie Skłodowskiej w Lublinie. Doktorat i habilitację zrobił na Uniwersytecie Zielonogórskim.                       

W latach 1992-1994 był historykiem w Muzeum Regionalnym w Krasnymstawie. W latach 

1994-2006 był nauczycielem dyplomowanym historii i wiedzy o społeczeństwie w Zespole 

Szkół w Nowym Mieście Lubawskim. Od 2006 do 2007 r. był Pełnomocnikiem Wojewody 

Warmińsko-Mazurskiego ds. Kombatantów i Osób Represjonowanych w Olsztynie. Od 2006 

do 2017 r. był historykiem w Delegaturze Instytutu Pamięci Narodowej w Olsztynie. W latach 

2016-2017 był doradcą Wojewody Warmińsko-Mazurskiego. Od kwietnia 2017 r. jest 

dyrektorem Oddziału IPN w Białymstoku. 

Drugą osobą jest dr hab. Dariusz Makiłła, mieszkający obecnie we wsi Wysoka pochodzący                        

ze Świecia absolwent filologii polskiej i prawa na Uniwersytecie Mikołaja Kopernika                                

w Toruniu. Od 1983 r. pracownik na Wydziale Prawa i Administracji Uniwersytetu Mikołaja 

Kopernika  w Toruniu. W swojej działalności naukowej zajmuje się dziejami ustroju i prawa                     

w Polsce i Europie, zwłaszcza historią Niemiec i stosunkami polsko-niemieckimi. W latach 

2017-2021, członek Rady Muzeum Pogranicza w Działdowie. 

Trzecią osobą jest: Szymon  Drej – historyk, doktor nauk politycznych, dyrektor Muzeum 

Bitwy pod Grunwaldem. Ukończył historie na Uniwersytecie Warmińsko-Mazurskim w 2004 

roku broniąc pracę Idea godności człowieka w kulturze antycznej, w 2015 roku obronił 

rozprawę doktorską pt. Krym i Tatarzy krymscy w polskiej literaturze politycznej. W latach 

2007-2010 pełnił funkcję wicedyrektora Departamentu Współpracy Międzynarodowej                              

i Promocji Urzędu Marszałkowskiego Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Od 2011 r. jest 

dyrektorem Muzeum Bitwy pod Grunwaldem. 

Kolejną osobą jest: profesor dr hab. Wojciech Polak – pochodzący z Olsztyna. Studia 

historyczne ukończył na Uniwersytecie Mikołaja Kopernika w Toruniu. Z tą uczelnią związana 

była jego dalsza praca naukowa. W 1994 r. uzyskał tam stopień dr nauk humanistycznych                      

w zakresie historii. Ma na swoim koncie liczne publikacje książkowe min. „O Kreml                           

i Smoleńszczyznę”. „Polityka Rzeczypospolitej wobec Moskwy w latach 1607-1612” oraz 

Żółkiewski pogromca Moskwy”. Tematem jego badań naukowych jest również okres PRL                       

i  działalność NSZZ „Solidarność”. W latach 2010-2014 był kierownikiem Ośrodka Badań 

Historycznych Europejskiego Centrum Solidarności w Gdańsku. 

Piątą osobą jest: Franciszek Skibicki pochodzący z Działdowa. W ostatnich latach 2017-2021 

był członkiem Rady Muzeum Pogranicza w Działdowie. W 2004 rozpoczął współpracę                           

z „Tygodnikiem Działdowskim”. Do końca 2013 r. opublikował na jego łamach ponad 320 
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artykułów dotyczących historii Działdowa i powiatu działdowskiego w znanych cyklach: 

„Działdowo. Jakie było? Jakie jest…”, „Trakty i drogi Działdowszczyzny”, „Działdowskie 

dziesięciolecia”. Jest autorem licznych artykułów i referatów wygłoszonych podczas 

konferencji popularno-naukowych organizowanych w Działdowie.  

To są kandydaci, którzy zostali zgłoszeni do składu Rady Muzeum w nadchodzącej kadencji. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że w przedstawionej przez pana dyrektora piątce 

kandydatów, cztery osoby zostały już wskazane tj. pan dr Szymon Drej, prof. dr hab. Wojciech 

Polak, pan dr hab. Piotr Kardela zostali oni wskazani przez Muzeum Pogranicza, natomiast pan 

Franciszek Skibicki został wskazany przez Towarzystwo Miłośników Ziemi Działdowskiej. 

Pozostaje nam wskazanie jednego przedstawiciela Rady Miasta Działdowo. 

 Przewodniczący Rady otworzył listę kandydatów  do składu Rady Muzeum wskazanej 

przez Radę Miasta. 

Przewodniczący poinformował, że na posiedzeniu Komisji Oświaty i Kultury zgłosił 

kandydaturę pana prof. Dariusza Makiłła. Teraz też zgłasza osobę pana profesora jako 

kandydata do Rady Muzeum, który był już w poprzedniej kadencji w tej Radzie. Pan dyrektor 

przybliżył już osobę pana profesora. 

 Nie było innych zgłoszeń kandydatów, wobec czego Przewodniczący  zamknął listę                         

i poddał pod głosowanie listę ze wskazaną osobą pana prof. Dariusza Makiłła. 

Rada – 20 głosami „za” (jednogłośnie) wskazała kandydata do Rady Muzeum 

Pogranicza  w Działdowie w osobie pana profesora Dariusza Makiłła. 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały zostanie uzupełniony o nazwiska 

wskazanych już kandydatów.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 Radny pan Zbigniew KOCIELA - zwrócił się z zapytaniem do pana dyrektora muzeum, 

czy w cv jakie składali kandydaci do Rady Muzeum, którykolwiek kandydat deklarował 

przynależność partyjną? 

 Pan Patryk  KOZŁOWSKI - Dyrektor Muzeum - poinformował, że nie jest to 

wymagane, liczą się kwalifikacje zawodowe, działalność historyczna, kulturalna, muzealna, 

czyli doświadczenie jakie kandydaci zdobyli w okresie swojej działalności. 

 Rada Muzeum ma charakter opiniujący, pomocniczy my bazujemy na doświadczeniu tych 

kandydatów. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA - zwrócił się z zapytaniem do pana dyrektora  czy to 

jest praca społeczna? 

Pan Patryk KOZŁOWSKI – Dyrektor Muzeum - poinformował, że jest to praca 

społeczna. 
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Radna pani Wanda MILEWSKA – stwierdziła, że po analizie biografii, dorobku 

naukowego kandydatów, wydaje się że są to osoby godne, żeby uczestniczyły w pracach 

naszego muzeum. Jeżeli dodatkowo jest to funkcja społeczna, należałoby te osoby poprzeć  

gdyż są to osoby z dużym dorobkiem naukowym, są to osoby zacne.  

Nikt z radnych nie zgłosił  więcej głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący zamknął 

dyskusję. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o uzupełnienie § 1 projektu uchwały, który 

otrzyma brzmienie: „Powołuje się przy Muzeum Pogranicza w Działdowie Radę Muzeum                      

w składzie: 1) Szymon Drej, 2) Piotr Kardela, 3) Dariusz Makiłła, 4) Wojciech Polak, 5) 

Franciszek Skibicki. 

Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie projekt uchwały z uzupełnionym o nazwiska 

kandydatów § 1. 

Rada – 20 głosami „za”(jednogłośnie)  podjęła uchwałę 

 

nr XXXVIII/346/22 

 

w sprawie: powołania składu Rady Muzeum działającej przy Muzeum Pogranicza                            

w Działdowie (uchwała stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

  

Ad. pkt 6  

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2022. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta  został   radnym przesłany                         

w materiałach sesyjnych drogą elektroniczną. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do pani Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały.  

 Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta – wyjaśniła,                       

że zmiana w budżecie ma na celu tylko i wyłącznie sprostowanie załącznika nr 6, który stanowi       

o wysokości dochodów i wydatków przeznaczonych na zadania realizowane na mocy 

porozumień  z jednostkami samorządu terytorialnego. Pomiędzy projektem uchwały a uchwałą 

budżetową zaistniała zmiana dotycząca wysokości dotacji z Gminy - Miasto Działdowo                              

na przewozy na nasz transport lokalny. Ona została zmniejszona do wysokości 30 350 zł., taka 

została wprowadzona do dochodów. Uporządkowana została kwestia rozliczenia przewozów                 
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z trzech źródeł finansowania po stronie wydatkowej, natomiast w załączniku nr 6 pozostała 

kwota, która była w projekcie uchwały budżetowej. 

Gdybyśmy tego nie poprawili, byłoby nieistotne naruszenie prawa w zakresie uchwały 

budżetowej Gminy-Miasto Działdowo na rok 2022. Jeżeli jest taka możliwość, jest dziś sesja 

pan Burmistrz postanowił złożyć takie sprostowanie w postaci uchwały zmieniającej budżet. 

Będziemy mieli zgodność wszystkich załączników do uchwały budżetowej. 

 Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zgłosił  głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie w brzmieniu przedłożonym radnym                       

w materiałach na sesję. 

Rada – 20 głosami „za”(jednogłośnie)  podjęła uchwałę 

 

nr XXXVIII/347/22 

 

w sprawie: zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2022 (uchwała stanowi 

załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

  

Ad. pkt 7 

 

Zamknięcie sesji  

  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad pan Romuald REMISZEWSKI - 

Przewodniczący Rady Miasta zamknął obrady XXXVIII  nadzwyczajnej sesji Rady Miasta /945/ 

 

  

Protokołowała:                                                                                      Przewodniczący Rady  

Renata Biełkowska                                                                                          Romuald Remiszewski 


